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Andorra

El primer secretari del Partit So-
cialdemòcrata (PS), Pere López, 
va defensar ahir la proposició 
de llei de reactivació del comerç 
i va reiterar que “si hi ha volun-
tat política” es pot aprovar en 
aquesta legislatura, i fins i tot 
abans de les festes nadalenques, 
moment important per al sector 
pel que representen respecte a 
la facturació total. Les conselle-
res generals demòcrates Sílvia 
Calvó i Olga Adellach van acusar 
López dilluns passat de tenir un 
“desconeixement profund” del 
funcionament del Consell Gene-
ral per haver afirmat que aquest 
text podia rebre el vistiplau de 
la cambra parlamentària en un 
període tan curt de temps, so-
bretot tenint en compte que la 
comissió d’Economia té ara en 
estudi una desena de projectes 
de llei. López va replicar ahir 
que es tracta d’una proposició 
de llei “important” per a un dels 
sectors més durament castigats 
per la crisi econòmica i que les 
mesures que s’hi proposen tin-
dran un impacte en els comptes 
de resultats dels negocis. 

El líder del PS va insistir que 
les comissions bancàries que 
paguen els comerços s’han anat 
incrementant “any rere any”, 
quan per contra s’ha reduït el 
risc a què s’exposen els bancs, 

i per tant “s’han d’ajustar a 
la baixa”. Segons va explicar 
López, tots els països europeus 
estan aplicant progressivament 
la directiva comunitària en la 
matèria, “i no estaria justificat 
que Andorra no fes el mateix”. 
El màxim responsable social-
demòcrata considera, però, que 
veu en els demòcrates “una re-
sistència a regular una activitat 
econòmica en allò que afecta el 
sector bancari”. “Si hi ha volun-
tat d’aprovar aquesta llei, el ca-
lendari ho permet”, va recalcar. 
A més, segons López, no tindria 
justificació “que un Govern que 
no ha aplicat cap mesura de re-
activació” rebutgés la presa en 
consideració del text. 

López va defensar també 

ahir la proposició de llei de 
cooperatives, després que els 
demòcrates anunciessin la pre-
sentació de 91 esmenes al text 
i proposessin, entre altres can-
vis, eliminar les bonificacions 
fiscals perquè no es produeixin 
casos de frau. Pel PS, el grup 
demòcrata ha fet una lectura 
“precipitada” del text, ja que no 
hi ha un tracte fiscal especial 
per a aquest tipus de societats 
perquè han d’aportar un 10% 
dels seus beneficis a formació i 
un 10% més al fons de reserva. 
Això faria que el model coopera-
tivista fos “inviable” en cas que 
s’hi apliqués també un 10% com 
a impost de societats, segons 
els socialdemòcrates, que estan 
preocupats perquè si es canvia 

aquest punt es desincentivarà 
la creació de cooperatives. En 
aquest sentit, López va dir que 
els membres del grup socialde-
mòcrata intentarien fer “peda-
gogia” davant de DA per fer en-
tendre que no s’obre la porta al 
frau fiscal.

López va criticar de nou que 
el Govern no hagi engegat acci-
ons per impulsar l’economia. El 
PS veu que aquesta qüestió no 
ha preocupat “especialment” els 
participants en el congrés de DA 
de dissabte passat. “Hem trobat 
molt a faltar que les principals 
preocupacions dels ciutadans, 
com la crisi, l’atur, les pensions 
o els serveis socials, no hagin 
estat a l’ordre del dia del congrés 
de DA”, va dir López.

El PS insisteix que hi ha temps per 
aprovar la llei per reactivar el comerç 
El primer secretari, Pere López, creu que “si hi ha voluntat” la proposició pot ser efectiva en les festes de Nadal
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Els tres pacients que estan 
ingressats a l’Hospital Nostra 
Senyora de Meritxell afectats 
per legionel·la evolucionen 
favorablement, segons el dar-
rer comunicat fet públic pel 
Servei Andorrà d’Atenció Sa-
nitària (SAAS). Així, dels dos 

homes ingressats a cures in-
tensives, un va millorar força 
el seu estat i ahir mateix va 
ser traslladat a planta per con-
tinuar el tractament, mentre 
que l’altre, que es trobava en 
estat crític, ha passat a estar 
molt greu i continua amb se-
dació i ventilació mecànica per 
insuficiència respiratòria.

Pel que fa a la dona que ja 
es trobava a planta, continua 
evolucionant correctament de 
la seva pneumònia i, segons 
s’assegura en el comunicat, 
serà donada d’alta entre avui 
i demà.

D’altra banda, treballadors 
de l’Hospital Nostra Senyora 
de Meritxell van fer arribar a 

l’hospital Carlos III de Madrid 
una carta de suport a la infer-
mera afectada d’Ebola, Teresa 
Romero, que des del centre es 
van comprometre a fer arribar 
a la pacient.

En la missiva, portada per 
una treballadora de l’hospital 
de Meritxell aprofitant les se-
ves vacances, es transmeten 
missatges d’ànim per a Rome-
ro però també d’admiració, al 
mateix temps que asseguren 
comprendre com se sent. A 
més en la carta, on també es 
convida la infermera del cen-
tre madrileny a visitar l’hos-

pital de Meritxell un cop es 
recuperi, es diu a Romero que 
des de fora d’Espanya se la veu 
“com una lluitadora” i se la 
compara amb una torera que 
“entra a plaça a enfrontar-se 
amb el virus”.

En aquest sentit, i de la ma-
teixa manera que no es critica 
els toreros quan pateixen una 
cornada, s’assegura que no 
s’hauria de criticar la inferme-
ra per “rebre la cornada del vi-
rus” i s’insisteix que és “molt 
valenta per posar-se el vestit 
de protecció i entrar a enfron-
tar-se al virus”.

Els tres afectats de legionel·la 
evolucionen favorablement

Salut

El primer secretari del PS, Pere López, en la roda de premsa a la seu del partit.

tati maSià

lópez diu que 
Ferrer no ha 
fet polítiques 
d’esquerres

el PS considera que les 
connivències entre la 
cònsol major d’andorra 
la Vella, rosa Ferrer, i els 
demòcrates no són no-
ves, sinó que han estat 
constants al llarg de la 
legislatura comunal. Per 
això no ha sorprès els so-
cialdemòcrates l’anunci 
fet al congrés de da d’un 
possible acord polític de 
cara a les eleccions ge-
nerals. el primer secretari 
del PS, Pere lópez, creu 
que queda poc del pas-
sat socialdemòcrata de 
Ferrer perquè el Comú ha 
fet una política que “no 
es pot catalogar d’esquer-
res” en l’àmbit social o de 
defensa del patrimoni, per 
exemple. lópez va dir que 
l’objectiu del PS és tancar 
“una bona proposta” i in-
tentar recuperar els vots 
que va perdre als comicis 
de l’any 2011 a andorra 
la Vella.

Pere López

No estaria justificat 
que no baixessin al 
país les comissions 
bancàries

Crec que da ha 
fet una lectura 
precipitada de la llei 
de cooperatives
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